

يعد هذا التكوين من المتطلبات الأساسية خاصة في ظل التحولات التي تشهدها بيئة الأعمال، فهو يهدف إلى تزويد الطلبة بالمادة العلمية والعملية في مختلف مجالات التسيير، والتي تهتم أساسا بترقية وتفعيل دور موارد المؤسسة قصد تحقيقه أهدافها.

يكتسي هذا التكوين بعدا استراتيجيا في عالم اليوم، وذلك في إطار البعد العالمي والنظرة الشمولية المدعمة بالملمام واسع بطرق التسيير المعاصرة وبتكنولوجيا وأنظمة المعلومات والتي أصبحت هي أساس كل عمل والمحرك الرئيس لنجاح أي مؤسسة وازدهارها. إذ يتم من خلال هذا الأخير: التعريف بالإدارة من حيث الوظائف الممارسة والمهام المنجزة، فهم التحولات في محيط المؤسسات، تقديم الدعم والاستشارات والمساهمة في الإشراف على المشاريع وتسييرها.

يساعد هذا التكوين الأكاديمي الطلبة على اكتساب المعرفة في مجال علوم التسيير وتوسيعها بالتركيز على الأسس النظرية والعملية وتنمية قدراتهم للتعامل مع مختلف المشاكل التسييرية وإيجاد الحلول العملية لها من ناحية، كما يسعى من ناحية أخرى إلى تلبية احتياجات سوق العمل من الإطارات المتخصصة في مجال علوم التسيير.

في إطار تأهيل خريجي الجامعة تقدم الشعبة تكوينا في التخصصات التالية: إدارة أعمال، إدارة الموارد البشرية ومقاولاتية، بحيث توفر للطلاب كل المعلومات الضرورية لتسيير المؤسسات الاقتصادية، ليكون إطارا قادرا على دخول عالم الشغل أو الاستمرار في البحث العلمي.

Objectives of training in management sciences:

This training is one of the basic requirements, especially in light of the transformations taking place in the business environment. It aims to provide students with scientific and practical material in various fields of management, which is mainly concerned with promoting and activating the role of the institution's resources in order to achieve its goals.

This training has a strategic dimension in today's world, within the framework of the global dimension and a holistic view supported by a wide knowledge of contemporary management methods, technology and information systems, which have become the basis of all work and the main engine for the success and prosperity of any institution. It is through the latter: Defining management in terms of the functions performed and the tasks performed, understanding the transformations in the environment of institutions, providing support and consultations, and contributing to the supervision and management of projects.

This academic training helps students to acquire and expand knowledge in the field of management sciences by focusing on theoretical and practical foundations and developing their abilities to deal with various management problems and find practical solutions to them on the one hand.

Within the framework of qualifying university graduates, the department provides training in the following disciplines: business administration, human resources management and entrepreneurship, so that it provides the student with all the information necessary to run economic institutions, to be a framework capable of entering the world of work or continuing in scientific research.